



CUSTOMER INFORMATION 2017-03-23

EEX to enhance Power Options Offering

Dear trading participants,

EEX will enhance its product offering for European Power Options with further maturities and further facilitate the process for customers. In detail, the following adjustments will be introduced in line with the current market demands:

1. Automatic exercise price generation and number of exercise prices available

EEX will enable the automatic generation of a broader range of exercise prices around the underlying's settlement price for Phelix, Italian, French and Spanish Options. The automatic generation process will start on **27 March 2017** and will ensure the availability of contracts with suitable exercise prices according to the underlying's price movements following the rule:

- 10 exercise prices out of the money (OTM), 1 exercise price at the money (ATM) and 10 exercise prices in the money (ITM) according to the previous settlement price of the respective underlying power future for Phelix Power Options
- 7 exercise prices OTM, 1 exercise price ATM and 7 exercise prices ITM according to the previous settlement price of the respective underlying power future for Italian, French and Spanish Power Options.

2. Exercise price increments

EEX will implement smaller price increments for setting up exercise prices by **27 March 2017**. The new exercise price increments for the Phelix, Italian, French and Spanish Power Options will be 0.50 EUR (previously 1.00 EUR), e.g. for the option on Phelix Cal18 exercise prices will be available +5 EUR/-5 EUR around the underlying Phelix Base Year 2018 future's previous settlement price.

3. Extension of tradable maturities

From **15 May 2017** onwards EEX will offer an extended number of maturities for EEX Month Options for Phelix, Italian, French and Spanish power. From this day on the following expiries will be tradable:



- Phelix Options: the next 9 months (previously 5 months)
- Italian, French and Spanish Options: the next 5 months (previously 2 months)

The additional contracts for call and put options will be set up in the Eurex T7 trading system for exchange trading and trade registration as shown below:

Short Code	Name	Delivery periods
O1BM	Phelix Base Month Option	the respective next 9 months
ODBM	Italian Base Month Option	the respective next 5 months
O7BM	French Base Month Option	the respective next 5 months
OEBM	Spanish Base Month Option	the respective next 5 months

Detailed information can be found in the EEX contract specifications and contract details available on EEX website via the following links:

<https://www.eex.com/en/trading/rules-and-regulations/regulated-market>

<https://www.eex.com/en/trading/contract-details>

Please do not hesitate to contact EEX Market Supervision by phone +49 341 2156 222 if you have any further questions.

Yours sincerely,



European Energy Exchange AG

Market Supervision

Telefon: +49 341 2156-222

Fax: +49 341 2156-229

E-Mail: trading@eex.com

www.eex.com



KUNDENINFORMATION 2017-03-23

EEX erweitert Angebot für Strom-Optionen

Sehr geehrte Handelsteilnehmer,

die EEX wird das Produktangebot für europäische Strom-Optionen mit zusätzlichen Fälligkeiten erweitern und den Prozess für Kunden weiter vereinfachen. Einhergehend mit den aktuellen Anforderungen aus dem Markt werden die folgenden Neuerungen eingeführt:

1. Automatische Erzeugung von Ausübungspreisen und Anzahl verfügbarer Ausübungspreise

Die EEX erzeugt zukünftig tagesaktuell eine größere Bandbreite an Ausübungspreisen entsprechend der letzten Abrechnungspreise der zugrundeliegenden Phelix-, Italian, French- und Spanish-Futures. Diese automatisch erzeugten Ausübungspreise werden erstmalig ab dem **27. März 2017** zur Verfügung stehen und sicherstellen, dass jederzeit marktkonforme Ausübungspreise in Anlehnung an Preisschwankungen des Basiswertes vorhanden sind. Folgende Ausübungspreise werden angeboten:

- 10 Ausübungspreise aus dem Geld (OTM), 1 Ausübungspreis am Geld (ATM) sowie 10 Ausübungspreise im Geld (ITM) jeweils entsprechend des letzten Abrechnungspreises des zugrundeliegenden Strom-Futures für Phelix-Options
- 7 Ausübungspreise aus dem Geld (OTM), 1 Ausübungspreis am Geld (ATM) sowie 7 Ausübungspreise im Geld (ITM) jeweils entsprechend des letzten Abrechnungspreises des zugrundeliegenden Strom-Futures für Italian-, French- und Spanish-Options.

2. Preisschritte der Ausübungspreise

Die EEX führt zum **27. März 2017** kleinere Preisschritte bei der Erzeugung neuer Ausübungspreise ein. Ausübungspreise für Phelix-, Italian-, French- sowie Spanish-Options werden zukünftig mit Preisabständen von **0,50 EUR** (vorher 1,00 EUR) angeboten. Für die Phelix-Option auf den Year-Future 2018 werden beispielsweise zukünftig Ausübungspreise +5 EUR/- 5 EUR um den letzten Abrechnungspreis des Phelix-Year-Futures 2018 zur Verfügung stehen.

3. Erweiterung handelbarer Fälligkeiten

Ab dem **15. Mai 2017** bietet die EEX zusätzliche Fälligkeiten für Phelix-, Italian-, French- sowie Spanish-Month-Options an. Damit sind ab diesem Zeitpunkt die folgenden Fälligkeiten handelbar:



- Phelix-Options: die nächsten 9 Monate (vorher 5 Monate)
- Italien-, French-, Spanish-Options: die nächsten 5 Monate (vorher 2 Monate)

Die zusätzlichen Kontrakte für Kauf- und Verkaufsoptionen (Call und Put) stehen im Eurex T7 Handelssystem zum Börsenhandel als auch zur Trade-Registration wie folgt zur Verfügung:

Börsenkürzel	Name	Fälligkeiten
O1BM	Phelix-Base-Month-Option	die nächsten 9 Monate
ODBM	Italian-Base-Month-Option	die nächsten 5 Monate
O7BM	French-Base-Month-Option	die nächsten 5 Monate
OEBM	Spanish-Base-Month-Option	die nächsten 5 Monate

Weitere Informationen dazu finden Sie in den Kontraktsspezifikationen sowie in den Kontraktde-
tails auf der Website der EEX unter folgenden Links:

<https://www.eex.com/de/handel/verordnungen-und-regelwerke/regulierter-markt>

<https://www.eex.com/de/handel/kontraktetails>

Für Fragen steht Ihnen die EEX-Marktsteuerung gern unter Tel. +49 341 2156 222 zur Verfü-
gung.

Mit freundlichen Grüßen



European Energy Exchange AG

Market Supervision

Telefon: +49 341 2156-222

Fax: +49 341 2156-229

E-Mail: trading@eex.com

www.eex.com